
Østbirk Idrætsforening 

 

Referat af bestyrelsesmøde den 23. april 2014 
Deltagere: Lone (løb), Kaj (tennis), Søren (web), Bent (atletik), Tina (gymnastik), Martin (fodbold), Hanne 

(håndbold), Torben B (bestyrelsen), Kirsten (bestyrelsen) og Gudrun (bestyrelsen). 

Der var afbud fra: Torben P og Poul (bestyrelsen), Else (petanque), Carsten (cykling), 

Fraværende uden afbud: Emma (bestyrelsen), Henrik (badminton) 

Dagsorden: Behandling: Ansvarlig for 

opfølgning: 

1. Bestyrelsen orienterer Skolereformen. Torben og Gudrun har deltaget i et 

møde i Horsens Kommune om skolestrukturen. 

Emnet drøftedes. Ingen havde store forventninger 

til mulighederne, og man kunne ikke se, hvordan 

der kunne skaffes frivillige til at indgå i 

samarbejdet i arbejdstiden. Men alle er naturligvis 

positivt indstillet og flere ytrede ønske om at 

deltage i det varslede møde med Østbirk Skole. Når 

indbydelsen kommer, rundsendes den til alle 

afdelinger. 

Østbirkhallen. Der arbejdes intenst på at løse 

lokaleproblemerne og skabe bedre forhold, og 

hallen er i dialog med kommunen. Hallen er 

indstillet på af egen drift at starte ombygningen af 

scenen, så gymnastikken kan komme over i hallen. 

Gymnastikudvalget involveres, når man når til 

planlægningsfasen. Kaj foreslog, at man kobler 

skolen på, så man får en samlet løsning til gavn for 

både skole og fritidslivet. Der menes at være afsat 

et stort beløb til skoleudvidelse. 

Bierfesten. Det var en stor succes. Det er planen, at 

alle billetter til næste års fest skal være solgt inden 

1. juni 14. 

Idrætsforeningen var involveret, idet et hold 

forældre (til et pigehold, der skal til Italien) stod i 

garderoben. Garderoben-aftalen fortsætter til næste 

år, og et bestemt projekt vil blive prioriteret, så 

festdeltagerne kan se, at garderobe-udgiften går til 

et specifikt formål. Desuden overvejes det næste år 

at udlicitere oprydningen dagen efter. Hallens 

overskud var omkring 50.000 kr. Det vigtigste var 

dog at få hallen fyldt – og det lykkedes til fulde. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Torben B 

2. Birkefesten Birkefestudvalget er et udvalg under 

Borgerforeningen, som vil genoplive Birkefesten. 

Udvalget har lagt vægt på en traditionel Birkefest 

 

 

 



21.-23. august måned. Der bliver sandsynligvis 

brug for frivillige. ØIF har givet tilsagn om at gøre 

en indsats for at finde de frivillige. Har også tilbudt 

at sælge billetter via Conventus. Udvalget kan låne 

fest-teltet, og Henning har indvilget i at hjælpe med 

opsætningen. 

 

 

Søren/Kirsten 

3. OK-aftalen OK-aftalen sluttede pr. 1. april, så der mangler en 

sidste afregning. Aftalen er afløst af den nye 

ordning med 3 projekter, kunderne kan støtte. 1. 

gang fik cykelafdelingen et beløb. Aktuelt er ØIF 

outdoor-fitness med i kapløbet.  

Oprindeligt havde 4 ØIF-afdelinger søgt om at 

komme med i betragtning. Formanden valgte 

fitness-projektet. Enighed om, at det er bestyrelsen, 

der fremover skal prioritere hvilket projekt, der skal 

sendes til Superbrugsen. Projekter skal derfor 

sendes til bestyrelsen. 

 

4. Outdoor-fitness Der er p.t. indsamlet 100.000 kr., og kommunen er 

søgt om tilladelse til at sætte redskaber op i 

”sandkassen” ved hallen/klubhuset og - hvis 2. 

etape kan realiseres - i byen, formentlig langs 

Naturstien. Opstillingen vil så vidt muligt blive 

klaret via frivillig indsats. Anlægget skulle være 

vedligeholdelsesfrit – derudover kan der tegnes en 

vedligeholdelsesaftale med leverandøren. 

 

5. Stafet for livet Nyt tiltag til indsamling af penge til kræftforskning 

– Stafet for Livet.18 times projekt, hvor der hele 

tiden skal være én på banen – holdes i maj. 

Deltagere betaler 100 kr. pr. voksen. Invitationen 

rundsendes med referatet, men da det er sent 

fremsendt, var der ingen, der ville påtage sig at 

være koordinator. 

 

6. Økonomi Afdelingerne skal huske at melde til Kirsten, når 

der skiftes fra vinter- til sommerkontingent. 

 

7. Bordet rundt Atletik: Idræt om dagen og idrætsmærke – 

deltagelsen tegner udmærket. Udvalget udsender 

også invitationer til senior-arrangementer, bl.a. 

Højskoledag på Vejle Idrætshøjskole på tirsdag, 

hvor en del fra Østbirk deltager.  

Gymnastik. Opvisning med rekord-tilskuer antal. 

Nyt udvalg med 4 nye medlemmer. Arbejder med 

nyt sæson-program. Gymnastik-Event’en havde 

samme deltagelse som i august – forventes 

gentaget. Sommergymnastikken har i år færre 

deltagere end sidste år, trods dobbelt så mange 

hold, men flere deltager på flere hold. 

Fodbold. Alle hold er i gang. Ny seniortræner er 

faldet godt til. Spillerboksene på stadion er blevet 

erstattet af nye. Er ved at forberede ny tøjindkøbs-

aftale. Martin inviterer alle afdelinger med, når et 

møde bliver aktuelt. 

Håndbold. Sæsonen er ved at slutte. Serie 1 skal 

 



spille om oprykning til Jyllandsserien. I gang med 

at søge trænere til næste sæson. Skal finde 5-6 nye. 

Har fået henvendelse fra Brædstrup om 

holdfællesskab på flere pige- og drengehold. Har 

holdt møder om, hvordan samarbejdet skal fungere 

i praksis. Det kan også hjælpe med at løse hal-

problemet. Der er kommet én ny i udvalget. 

Løb: 105 medlemmer – rekord. 85 løbere og 20 

walk’ere. 2 nye walk-trænere. 28 deltagere i ”I 

Form-løb” kommende weekend. Bruger flittigt 

Conventus til information.  

Tennis: Ny sæson på vej. Mange deltagere til 

reparation af klubhuset og klargøring af banen. 

Trænere er på plads. Tilmelding følgende dag. 

Mød-op spil torsdag aften foruden spil om 

formiddagen tirsdag og fredag. 

8752: Efterlyste stof – tilbød at skrive, hvis blot 

redaktionen orienteres. 

8. Webmaster Har kontaktet web-hotellet om app til tablets m.m. 

Vi afventer, at web-hotellet tilbyder dette. 

Hjemmesiden ønskes opdateret på visse sider. 

 

Søren 

Søren/TorbenB 

9. Eventuelt Næste fællesmøde: 16. juni kl 19   

OBS – det blev fejlagtigt meddelt at næste 

fællesmøde var i september 

 

Mødeplan for 

Bestyrelse og udvalg 

Maj – 15. maj kl 19                  bestyrelsesmøde 

Juni – 16. juni kl 19                 fællesmøde 

August – 12. august kl 19        bestyrelsesmøde 

September – 10. sept kl 19      fællesmøde 

Oktober – 23. okt kl 19           bestyrelsesmøde 

November – 17. nov. kl 19     bestyrelsesmøde  

December – 10 dec kl 18/19   fællesmøde + julefrokost 

 

 
   

 

 

  

 


